
Geachte lezer,

N.a.v. het wetsvoorstel inzake het Categorie 2 vuurwerk in Nederland, zend ik u dit schrijven.

U zult ongetwijfeld overladen zijn met berichten vanuit de branche, verkooppunten en liefhebbers. 
Als verkoper, liefhebber én zorgmedewerker zend ook ik u mijn visie.

Met grote verslagenheid heb ik de afgelopen 2 jaren kennis genomen van de besluiten om vuurwerk 
van Cat.2 te verbieden. Waar het in 2020 werd toegezegd éénmalig te zijn, volgde in 2021 wederom 
de pijnlijke beslissing om het nogmaals niet toe te staan. In mijn rol van verkoper kan ik niet anders 
dan te betreuren dat ik alle klanten beiden jaren niet heb mogen voorzien van ons mooie, 
goedgekeurde assortiment. Met zorg selecteer ik zélf onze producten om er zeker van te zijn dat 
onze klanten een mooie avond hebben. De gezichten van 6 jarigen, 16 jarigen, 36 jarigen en zelfs 76 
jarigen die met dezelfde gezonde spanning de winkel bezoeken heb ik zeer gemist. Na twee jaar vol 
van inleveren, ontzien en voor sommigen ook pijnlijk afscheid nemen is het mijn klanten inmiddels 2 
jaarwisselingen niet gegund desbetreffende periodes goed af te sluiten. Het is voor velen psychisch 
nodig iets te hebben om naar uit te kunnen kijken. In de week van kerst en oud & nieuw staan 
mensen stil bij het afgelopen jaar, herdenken we en vinden we de kracht om de schouders er weer 
onder te zetten. 

In mijn rol als zorgmedewerker kan ik mij er eveneens niet in vinden. Het legale 
consumentenvuurwerk zelf is het probleem niet op Oudejaarsavond. Zo hebben de heren Gommers 
en Kuipers beiden aangegeven dat de eventuele vuurwerkslachtoffers geen extra druk op de zorg 
leveren doordat zij geen lang verblijf nodig hebben. Ook de medewerkers van het HMC Haaglanden 
gaven aan dat men meer druk en zorg ervaart door drank en drugsmisbruik. Met 15 doden per dag 
door alcohol (5200 per jaar, onderzocht door Dr. Van der Lely) faciliteert men in ons land 
eerlijkheidshalve een sluipmoordenaar. Het is immers overal en zeer eenvoudig verkrijgbaar. Naast 
de te betreuren doden, zijn er ook nog de cijfers van geweld, vandalisme, kindermishandeling, 
verkeersongevallen en psychische zorg door drankmisbruik. Zelfs kinderen met een 
alcoholintoxicatie op de IC’s, want ook daar zie je dat wanneer iets niet mag, het nog aantrekkelijker 
is er mee te experimenteren. Helaas lijkt men daar geen zorgen over te hebben.

Door enkele partijen wordt het welzijn van dieren aangehaald om tot een algeheel verbod op 
vuurwerk te sturen. Er zijn inderdaad dieren die bang zijn, maar er zijn er ook genoeg die er geen last 
van ervaren. In onze wijk worden veel honden zonder lijn uitgelaten, terwijl er veel mensen enorme 
angst ervaren van honden. Moeten we honden dan ook verbieden? Kijkend naar de cijfers rondom 
incidenten met deze viervoeters zou men hier eerlijkheidshalve meer aandacht aan moeten 
schenken dan aan vuurwerk. Op basis van de gegevens van veertien spoedeisende hulp-afdelingen 
belandden de naar schatting jaarlijks rond de 1800 slachtoffers op de Spoedeisende Hulp na een 
hondenbeet. Bij ca. 200 patiënten was het letsel dusdanig ernstig dat ze opgenomen moesten 
worden. De meeste patiënten hebben een open wond na een beet, een enkele maal gaat het om 
een fractuur. Volgens cijfers van het CBS stierven afgelopen tien jaar vijf mensen na een aanval door 
een hond, drie ervan overleden in 2019. (Bron: www.veiligheid.nl). 
Trekken we het nog breder, dan is het houden van een huisdier i.p. onnatuurlijk en een vorm van 
mishandeling. Dieren horen niet in een bench of hok. Dat lijkt voor de partijen dan weer géén issue. 

Zowel de verkopers als de vuurwerkliefhebbers (onze klanten) hebben de afgelopen jaren inzet 
getoond naar een betere balans. Wij zien graag de effecten op langere termijn, voordat er drastische 
beslissingen worden genomen. De kans hiervoor lijkt ons echter te worden bemoeilijkt.

Veiligheid staat bij ons allen op nummer 1. De afgelopen jaren zijn de regels steeds verder
uitgewerkt en aangescherpt. In de aanloop naar en tijdens de verkoopdagen attenderen wij onze
klanten hier uitvoerig op en ook bij een bezoek aan ons verkooppunt laten wij geen kans ongemoeid
om de informeren en daar waar nodig extra uitleg te geven.

http://www.veiligheid.nl/


Doordat het vuurwerk slechts 1 tijdvak van 8 uur per jaar is toegestaan, is het niet mogelijk alles in
één keer of op korte termijn “perfect” te hebben. Factor 0 zal nooit gehaald worden, dit is verre van
realistisch. Echter, kijkend naar de cijfers over de afgelopen jaren staat het vast dat we met zijn allen
op de goede weg zitten. Heldere regels en goede voorlichting voor de volgende generatie door
voorlichting op basisscholen en het gratis verstrekken van veiligheidsbrillen dragen hier zeker aan
bij. Wij zijn van mening dat de doorgevoerde aanpassingen van de afgelopen jaren een positieve
uitkomst aantonen en zien graag dat hier een realistische kans aan gegeven wordt over een langere
periode.

Voor de juiste beeldvorming benoem ik graag de basis. In Nederland is alleen siervuurwerk 
verkrijgbaar met weinig gevaar.  Dit is Europees beoordeeld door de testcentra bij CE keuringen en is 
letterlijk genoteerd in het RACT (Regeling consumentenvuurwerk). In Nederland is het uitsluitend 
toegestaan om op 29, 30 en 31 december F2 vuurwerk te kopen. Nederland is hierin al een redelijk 
uniek. Zo mag men in o.a. België het hele jaar vuurwerk kopen.
Toegestane producten voor consumenten in Nederland zijn:
Categorie F1: vuurwerk met zeer weinig gevaar, is ook binnenshuis te gebruiken ( fop- en 
schertsvuurwerk);
Categorie F2 : vuurwerk met weinig gevaar (geschikt voor particulier gebruik). Hieronder vallen 
sierpotten, fonteinen. 

Toegestane producten voor professioneel gebruik in Nederland zijn:
Categorie F3: vuurwerk met middelmatig gevaar (alleen bestemd voor professioneel gebruik);
Categorie F4: vuurwerk dat veel gevaar oplevert en uitsluitend bestemd is voor professioneel 
gebruik.

In Nederland is sinds medio 2020 reeds verboden:
Single shots 
Vuurpijlen 
Knalvuurwerk

Illegaal vuurwerk is dé bron van schade, (geluids)overlast en ernstige verwondingen.  Illegaal 
vuurwerk heeft een explosiekracht, wat niet is toegestaan en wat dan ook niet te vinden is in het 
legale vuurwerk. Een beschadigd bushokje of prullenbak is het gevolg van illegale producten Met 
legaal vuurwerk is dit niet haalbaar. Feit is dat ondanks dat dit type vuurwerk verboden is in 
Nederland, het toch beschikbaar is en afgestoken wordt. Het vuurwerkverbod van de afgelopen 2 
jaren heeft aangetoond dat dit absoluut geen barrière is en er zeer eenvoudig voldoende illegale 
producten te verkrijgen en vervoeren zijn om een dag/avond mee te vullen O.i. is er geen reden om 
de goede te laten lijden onder de slechte. Gebruikers van illegaal vuurwerk zullen ook dan 
ongegeneerd doorgaan met het inkopen en afsteken van onveilig illegaal vuurwerk. Een algeheel 
verbod in Nederland geeft hen vrij baan met een groeiende vraag. 

Wanneer een ondernemer kiest voor het verkopen van vuurwerk, dan is dat een zeer bewuste
keuze. Alle regels en wetten die aan de verkooplicentie verbonden zijn, tezamen met de immense
kosten en zeer hectische verkoopdagen maken het dat je een passie hiervoor moet hebben om dit te
kunnen bewerkstelligen. De herhaaldelijke drang van enkele partijen om Nederland Cat.2 vuurwerk 
vrij te maken raakt ons dan ook enorm. Niet alleen vanuit het zakelijke aspect, daar velen van ons 
aanzienlijke financiële consequenties zullen ervaren , maar ook vanuit het sociale oogpunt. 
Oud en nieuw is een speciale traditie die een klandizie met zich meebrengt die in vele
gevallen bijzonder te noemen is. Een kind dat voor het eerst vuurwerk komt kopen met zijn vader en
met een trots gezichtje mét een veiligheidsbril op de neus en een veilig aansteeklont in de hand de
winkel verlaat, een toerist uit Australië die voor het eerst in haar leven vuurwerk af zal steken in
Leiden, vriendengroepen die geld bij elkaar hebben gelegd voor een fantastische avond met elkaar
en gezinnen die uitkijken naar deze bijzondere avond.



We hebben inmiddels beide jaren gezien dat de verkopers over de grens zeer goede zaken hebben 
gedaan. Men genoot van een zeer grote omzetstijging door de komst van Nederlandse klanten. Dit 
betekend dat geld dat de Nederlandse economie in zou kunnen gaan, nu over de grens uitgegeven 
is. Het was overduidelijk dat het afgelopen jaar aanzienlijk meer buitenlands vuurwerk in Nederland 
is afgestoken. Deze groei zal met een algeheel verbod zeer zeker doorzetten. 

Als ondernemers luisteren wij naar de wensen en zetten wij ons in voor het behoud om zo de 
klanten in onze Nederlandse filialen te mogen ontvangen, hen zeer grondig gekeurde producten te 
kunnen overhandigen en hen direct te informeren over een gedegen gebruik. Met een algeheel 
verbod wordt de illegale instroom groter, is men bereid veel grotere risico’s te nemen (op de weg en 
thuis) en zijn de gevolgen niet te overzien.

We kunnen concluderen dat alle online polls géén goed beeld geven van wat de Nederlandse 
bevolking wil inzake de vuurwerktraditie. Het bereik hiervan is te beperkt en geeft een vertekend 
beeld. Men heeft echter wél een duidelijk signaal afgegeven tijdens de afgelopen jaarwisselingen. 
Deze jaarwisselingen waren hét antwoord op een onofficieel referendum. Het antwoord is zeer 
duidelijk:  men wil de traditie behouden. 
Ook de resultaten van StemWijzer zijn helder: Van de 2,1 miljoen StemWijzer-gebruikers die hun 
gegevens anoniem deelden, wil 57 procent weer siervuurwerk kunnen afsteken eind december.

Wij hopen dan ook dat u zult kiezen voor het behoud van deze traditie en daarmee kiest voor de 
meest veilige route van onze goedgekeurde Categorie 2 producten, te weten via de Nederlandse 
verkopers. Wij denken graag met u mee om correcte en heldere informatie over de Categorie 2 
producten en het gebruik ervan te verkondigen aan het publiek om zo te werken aan het behoud 
van deze geweldige traditie. Laten we de dagen rondom kerst niet onnodig donker maken en zorgen 
voor een mooi lichtpuntje aan het einde van het jaar, zoals het hoort. 


